

---

## PRESS RELEASE

### EEX acquires majority stake in PXE

**Leipzig, Prague, 20 January 2016.** The European Energy Exchange (EEX) and POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE (PXE) have signed an agreement in Prague today, by which the parties will enter into a closer cooperation. In doing so, EEX will become the new majority shareholder, acquiring 66.67 % of PXE shares. This transaction will be settled in cash from EEX own resources and is expected to be closed by the end of the first quarter 2016, subject to approval by the competent authorities.

EEX Group provides the central market platform for energy and commodity products which includes contracts for Power, Natural Gas, Coal, Oil, Environmental Markets, Freight, Metals and Agricultural Markets listed at EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX) and Gaspoint Nordic. In addition, the clearing house European Commodity Clearing (ECC) is part of the Group. Currently, EEX Group has more than 450 trading participants with offices in 13 locations worldwide.

As part of CEE Stock Exchange Group (CEESEG), PXE offers power derivatives products in the Czech Republic, Slovakia, Hungary, Poland and Romania. In addition to this, through their cooperation with CEGH Gas Exchange of Vienna Stock Exchange, it operates the Czech gas spot and derivatives market. PXE has been cooperating with EEX Group since 2012 via the Group's clearing house ECC, which provides clearing and settlement for the Prague-based exchange. PXE holds licenses as a commodity exchange from the Ministry of Industry and Trade and a regulated market license issued by the Czech National Bank and is supervised by both authorities.

By joining forces, both companies aim to further develop the power derivatives market in Central and Eastern Europe. Customers will benefit from the partnership as it complements the European product offering, increases the member base and improves trading opportunities.

---

Peter Reitz, CEO of EEX, says: “PX is a key player in the Central and Eastern European markets. With PXE being part of EEX Group, we will be able to expand our existing product offering to these markets, adding additional members and improving cross-border trading for the participants, which contributes further to the integration of European markets.”

David Kučera, Secretary general of PXE, adds: “We are looking forward to continuing our successful cooperation which we already had with ECC and shift it to the higher level. By having EEX as a strong corporate partner, we are able to provide our members with improved trading opportunities and synergies. Partnership with EEX is a clear sign that our ambition to create a strong regional platform is succeeding and teaming up with EEX makes our position within the region even stronger.”

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange in Europe. It develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products. At EEX, contracts on Power, Coal and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products are traded or registered for clearing. Alongside EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic are also part of EEX Group. Clearing and settlement of trading transactions are provided by the clearing house European Commodity Clearing (ECC). EEX is a member of Group Deutsche Börse.

The **POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE (PXE)** established in July 2007, offers trading in Czech, Slovak, Hungarian, Polish and Romanian electricity and operates the CEGH Czech Gas Futures Market in cooperation with the Austrian Central European Gas Hub AG (CEGH). PXE also offers end consumers the opportunity to find the best electricity supplier by means of electronic auctions.

**Contact:**

**European Energy Exchange AG**  
Public Relations  
Phone: +49 341 21 56 – 300  
E-Mail: [presse@eex.com](mailto:presse@eex.com)  
[www.eex.com](http://www.eex.com)

**POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE**  
Jiří Kovařík  
Phone: +420 724 504 946  
E-Mail: [kovarik@pse.cz](mailto:kovarik@pse.cz)  
[www.pse.cz](http://www.pse.cz)

---

## PRESSEMITTEILUNG

### EEX erwirbt Mehrheitsbeteiligung an PXE

**Leipzig, Prag, 20. Januar 2016.** Die European Energy Exchange (EEX) und die POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE (PXE) haben heute in Prag eine Vereinbarung unterzeichnet und damit ihre Pläne für eine engere Zusammenarbeit bekanntgegeben. In diesem Rahmen wird die EEX durch den Erwerb von 66,67% der PXE-Anteile neuer Mehrheitsgesellschafter. Die Transaktion wird durch eigene liquide Mittel der EEX finanziert und soll vorbehaltlich der Genehmigung durch die zuständigen Behörden bis Ende des ersten Quartals 2016 abgeschlossen werden.

Die EEX-Gruppe stellt die zentrale Marktplattform für Energie- und Commodity-Produkte, einschließlich an der EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX) und Gaspoint Nordic gelisteter Kontrakte auf Strom, Erdgas, Kohle, Öl, Umweltprodukte, Fracht, Metalle und Agrarprodukte. Zur Gruppe gehört zudem das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC). Aktuell hat die EEX Gruppe mehr als 450 Handelsteilnehmer sowie Niederlassungen an 13 Standorten weltweit.

Als Teil der CEE Stock Exchange Group (CEESEG) bietet die PXE den Handel mit Strom-Terminmarktprodukten in der Tschechischen Republik, der Slowakei, Ungarn, Polen und Rumänien an. Überdies betreibt sie über die Kooperation mit der CEGH Gas Exchange der Wiener Börse den tschechischen Spot- und Terminmarkt für Erdgas. Bereits seit 2012 arbeitet die PXE über die ECC, das Clearinghaus der EEX-Gruppe, das Clearing und Abwicklung für die in Prag ansässige Börse erbringt, mit der EEX-Gruppe zusammen. Die PXE ist durch das Ministerium für Industrie und Handel als Commodity-Börse lizenziert und verfügt über eine durch die tschechische Nationalbank ausgestellte Lizenz als regulierter Markt. Sie unterliegt damit der Überwachung durch beide Institutionen.

Mit ihrer Zusammenarbeit wollen beide Unternehmen den Strom-Terminmarkt in Mittel- und Osteuropa gemeinsam weiterentwickeln. Die Kunden werden von der Partnerschaft profitieren, die diese das europäische Produktangebot ergänzt, die Märkte für zusätzliche Teilnehmer öffnet und die Handelsmöglichkeiten erweitert.

Peter Reitz, CEO der EEX, erklärt dazu: „PXE ist ein Schlüsselakteur auf den mittel- und osteuropäischen Märkten. Mit der PXE als Teil der EEX-Gruppe können wir unser bestehendes Produktangebot auf diese Märkte erweitern, den Kreis der Handelsteilnehmer vergrößern und den grenzüberschreitenden Handel für die Teilnehmer verbessern. Dies unterstützt auch die weitere Integration der europäischen Märkte.“

David Kučera, Generalsekretär der PXE, ergänzt: „Wir freuen uns auf die Fortführung unserer erfolgreichen Zusammenarbeit, die wir bereits mit der ECC aufgebaut haben, sowie darauf, diese Zusammenarbeit auf eine höhere Ebene zu bringen. Mit der EEX als starkem Unternehmenspartner können wir unseren Teilnehmern verbesserte Handelsmöglichkeiten und Synergien bieten. Die Partnerschaft mit der EEX ist ein klares Zeichen dafür, dass unser Ziel der Schaffung einer starken regionalen Plattform erfolgreich verfolgt wird. Überdies stärkt diese Verbindung unsere Position in der Region noch weiter.“

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Commodity-Produkte. An der EEX werden Kontrakte auf Strom, Kohle und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte gehandelt oder zum Clearing registriert. Zur EEX-Gruppe gehören weiterhin EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX) und Gaspoint Nordic. Clearing und Abwicklung der Handelsgeschäfte übernimmt das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC). EEX gehört zur Gruppe Deutsche Börse.

Die im Juli 2007 gegründete **POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE (PXE)** bietet den Handel mit Strom für Tschechien, die Slowakei, Ungarn, Polen und Rumänien und betreibt den tschechischen Gas-Terminmarkt der CEGH in Zusammenarbeit mit der österreichischen Central European Gas Hub AG (CEGH). Die PXE bietet auch Endverbrauchern die Möglichkeit, durch elektronische Auktionen den besten Stromlieferanten zu finden.

**Contact:**

**European Energy Exchange AG**  
Public Relations  
Phone: +49 341 21 56 – 300  
E-Mail: [presse@eex.com](mailto:presse@eex.com)  
[www.eex.com](http://www.eex.com)

**POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE**  
Jiří Kovařík  
Phone: +420 724 504 946  
E-Mail: [kovarik@pse.cz](mailto:kovarik@pse.cz)  
[www.pse.cz](http://www.pse.cz)